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ZÁPIS ZE 116. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 

UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO DNE 15. 4. 2024 

 

Přítomni  

Senátoři: Kryštof Barták, Matej Cíbik, Jindřich Fišer, Filip Grygar, Vladan Hanulík, Kateřina 

Keplová, Jindra Lavrenčíková, Marta Pató, Vítězslav Prchal, Hana Stoklasová, Zdenka 

Šándorová, Lada Viková 

 

Omluveni: Martin Lacina, Monika Černá, Lukáš Jadrný 

 

Hosté: doc. Kubeš, dr. Reimannová, Ing. Kovářová, dr. Říha, doc. Petráň, doc. Hejduk, doc. 

Marek, dr. Kapustka, dr. Kleprlík, Bc. Greplová, Bc. Bartošová, D. Havlíček.  

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

2. Schválení programu jednání 

3. Rozloučení s odstupujícími senátorkami Petrou Bartošovou, Eliškou Greplovou a 

senátorem Danielem Havlíčkem, přivítání a představení senátorů Lukáše Jadrného, 

Martina Laciny a Jindřicha Fišera.  

4. Projednání návrhu žádosti o prodloužení akreditace akademicky zaměřeného 

navazujícího magisterského studijního programu Sociální a kulturní antropologie 

5. Projednání návrhu žádosti o rozšíření akreditace akademicky zaměřeného 

navazujícího magisterského studijního programu Historie 

6. Projednání směrnice č. 1/2024 Řád doktorského studia na FF UPCE 

7. Projednání směrnice č. 3/2024 Pravidla pro podávání a realizaci projektů na Fakultě 

filozofické 

8. Různé 

 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno   10   zvolených senátorů.  

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Marta Pató zahájila ve 13:30 zasedání senátu, přivítala přítomné senátorky, senátory a hosty.  

Senátor Filip Grygar byl požádán, aby se ujal role skrutátora 

Hlasování:  10 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal F. Grygar. 

 

2. Schválení programu jednání 

Senát byl seznámen s programem jednání a požádán o případné návrhy k úpravě nebo 

doplnění. Materiály k projednání byly senátorům zaslány v řádném termínu před zasedáním. 

Děkan fakulty požádal o zařazení „Představení proděkana pro vědu a zahraničí“ do programu 

jednání 
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Bez připomínek. 

Hlasování: 10 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

13:35 J. Fišer se připojil on line. 

 

3. Představení nového proděkana pro vědu a zahraničí 

Děkan informoval senátory, že AS UPCE na svém mimořádném zasedání 9. dubna 2024 

odsouhlasil záměr rektora jmenovat nové prorektory. Novým prorektorem od 1. května t. r. 

bude dosavadní proděkan naší fakulty doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D. Na jeho místo 

proděkana nastoupí k 1. 5. 2024 Mgr. Vladan Hanulík, Ph.D. 

Dr. Hanulík představil svou vizi agendy proděkana pro vědu a zahraničí. 

Předsedkyně senátu poděkovala senátoru Hanulíkovi za dosavadní práci v senátu. 

Na uvolněné místo senátora nastoupí zvolený náhradník ThDr. Jan Rokyta, Ph.D. z oddělení 

religionistiky KFR. 

 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE bere na vědomí jmenování Mgr. Vladana Hanulíka, PhD., 

proděkanem pro vědu a zahraničí k 1. květnu 2024. 

Hlasování: 11 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

4. Rozloučení s odstupujícími senátorkami Petrou Bartošovou, Eliškou Greplovou a 

senátorem Danielem Havlíčkem, přivítání a představení senátorů Lukáše Jadrného, 

Martina Laciny a Jindřicha Fišera.  

 

Předsedkyně senátu poděkovala dvěma končícím senátorkám za studentskou komoru Petře 

Bartošové, Elišce Greplové a senátoru za studentskou komoru Danielu Havlíčkovi za 

zodpovědnou práci v senátu FF. Jindra Lavrenčíková upozornila na specifika práce ve 

studentské komoře senátu. Nový senátor, student historie doktorand Ústavu historických věd 

Bc. Jindřich Fišer se představil. Další dva noví senátoři, student filosofie Lukáš Jadrný a 

doktorand ÚHV Martin Lacina se z dnešního jednání omluvili.  

 

5. Projednání návrhu žádosti o prodloužení akreditace akademicky zaměřeného 

navazujícího magisterského studijního programu Sociální a kulturní antropologie 

 

Děkan v souladu se strategickým záměrem FF UPCE 2021+, cílem C1.1 Rozvíjení kvality 
všech studijních programů s důrazem na posílení kompetencí studentů nezbytných pro jejich 
uplatnění v praxi předkládá k projednání žádost o reakreditaci akademicky zaměřeného 
navazujícího magisterského studijního programu Sociální a kulturní antropologie. Dosavadní 
studijní program je akreditován do února 2025. Po projednání senátem půjde návrh 
reakreditace na Vědeckou radu FF UPCE, která zasedá 26. 4. 2024, následně na RVH a pak 
na NAÚ.  
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Garant NMgr. SP Sociální a kulturní antropologie doc. Petráň představil nové znění akreditace. 
Nově budou dvě specializace, vedle tradičně pojaté sociální antropologie také vizuální 
antropologie. Změny nastanou v personálním složení, předměty, které vyučoval odcházející 
dr. Horálek, převezme dr. Hyánková, která na pracovišti již v minulých letech působila. Do 
budoucna se změní i garant SP, počítá se s habilitací dr. Šavelkové a dr. Boukala.  
 
V diskusi doc. Grygar navrhnul upravit formulace v úvodních pasážích akreditačního 

materiálu. 

V 14:05 hodin se dr. Šándorová připojila on line 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické UPCE projednal návrh žádosti o prodloužení 

akreditace navazujícího magisterského studijního programu Sociální a kulturní 

antropologie. 

Hlasování: 12 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

6. Projednání návrhu žádosti o rozšíření akreditace akademicky zaměřeného 

navazujícího magisterského studijního programu Historie 

 

Děkan v souladu se strategickým záměrem FF UPCE 2021+, cílem C1.1 Rozvíjení kvality 
všech studijních programů s důrazem na posílení kompetencí studentů nezbytných pro jejich 
uplatnění v praxi předkládá k projednání žádost o rozšíření akreditace navazujícího 
magisterského studijního programu Historie o specializaci Archeologie. Proces schvalování 
akreditace bude díky institucionální akreditaci Historie jednodušší. 
Garant NMgr. SP Historie doc. Marek představil návrh na rozšíření akreditace o specializaci 

Archeologie, která umožní studentům bakalářského studijního programu Historie - 

specializace archeologie absolvovat na naší fakultě též navazující studium stejného oboru. 

Dále připomenul aktivity kolegů archeologů, kteří provádějí výzkum v Arménii ve spolupráci 

s kolegy z jiných evropských univerzit. Dr. Frolík zahájil habilitaci na UK, Mgr. Jošková 

dokončuje Ph.D. studium. Přítomná dr. Kapustka nabídla zodpovědět na dotazy senátorů.  

Diskuse k tomuto bodu nebyla. 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal návrh žádosti o rozšíření akreditace akademicky 

zaměřeného navazujícího magisterského studijního programu Historie o specializaci 

Archeologie. 

Hlasování: 12 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

7. Projednání směrnice č. 1/2024 Řád doktorského studia na FF UPCE 

Děkan po konzultaci s garanty doktorských SP Hejdukem a Beranem převzal doktorská studia 

do své agendy. Vydání směrnice považuje za potřebné, některé dosavadní předpisy považuje 

za zastaralé a dále považuje za užitečné sjednotit jednotlivé předpisy Pokyn č. 14/2010, 

Směrnice č. 8/2018, Směrnice č. 1/2019 a Pokyn č. 3/2023 do jednoho přehlednějšího 

dokumentu. 
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Vzhledem k tomu, že je v Poslanecké sněmovně k projednání novela zákona o VŠ, bude tato 

směrnice ještě upravena. 

 

Diskuse: 

J. Lavrenčíková – poděkovala za srozumitelnost předloženého návrhu směrnice.  

V. Prchal – dotaz na maximální rozsah 1000000 znaků u disertační práce. Děkan to odůvodnil 

mj. ohledem na oponenty obsáhlých prací. 

14:30 hodin odchod L. Viková 

Následovala diskuse o pravomocích senátu. Předsedkyně vychází z JŘ senátu a domnívá se, 

že by senát měl každou směrnici podle čl. 6 JŘ AS FF UPCE nejen projednat, ale také schválit. 

Děkan s odkazem na výklad univerzitní právničky Mgr. Hamerníkové a na předpisy, jimž je JŘ 

senátu podřízen (Zákon o VŠ, Statut UPCE), poukazuje na to, že fakultní směrnici nelze 

interpretovat jako vnitřní předpis, senát ji proto pouze projednává, nemusí ji schválit.     

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal Směrnici č. 1/2024 – Řád doktorského studia na 

FF UPCE 

Hlasování: 11 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

14:35 hodin odchod J. Lavrenčíková 

 

8. Projednání směrnice č. 3/2024 Pravidla pro podávání a realizaci projektů na Fakultě 

filozofické 

Děkan představil důvody pro vydání projektové směrnice. Směrnice zviditelňuje pravidla pro 

podávání a realizaci projektů na FF. Směrnice stanovuje povinnosti referenta pro vědu a 

projektovou činnost a upravuje odměňování řešitele a členů řešitelského týmu projektu (čl. 3). 

Tajemnice vysvětlila rozdělení prostředků na vědu a výuku. Cílem je možnost úspor. Bude 

ještě doplněn vzorec pro výpočet poměru výuky a výzkumu, podle nějž si řešitelé projektů 

budou moct rozvrhnout svou činnost. Platnost směrnice bude od 1. září 2024 a v plánu je 

rozpočítat odměny za vědu a výuku znovu vždy podle aktuální situace v každém novém 

semestru. 

V diskusi se senátoři shodli na tom, že jsou touto směrnicí jasněji nastavena pravidla jak pro 

postup podávání projektů tak pro ohodnocení řešitelů projektů.  

 

14:55 hodin odchod M. Cíbik 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal Směrnici č. 3/2024 – Pravidla pro podávání a 

realizaci projektů na Fakultě filozofické. 

Hlasování: 9 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 
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9.Různé 

Zástupce naší fakulty v Radě vysokých škol Dr. Kleprlík, který je členem komise pro vzdělávací 

činnost RVŠ, informoval senát o této agendě. Za své si vzal zejména agendu, která by vedla 

k spravedlivému ohodnocení doposud opomíjených základních filologických prací, jako jsou 

počiny redakční a překladové.  

Na toto téma proběhla široká diskuse. Dr. Pató vznesla dotaz, zda by fakultě prospělo, pokud 

by se podařilo akreditovat umělecky koncipovaný obor typu oborů akreditovaných na Literární 

akademii, a tím umožnit akademikům započítat výstupy uměleckého typu do RUV. Ing. 

Kovářová poukázala na analogii s FRE, doporučila zvážit, zda by se to vyplatilo.  

   

Další jednání senátu bude v pondělí 6. května 2024 od 13:30 hodin v místnosti EA 13022, od 

prvního května se mění předsednictvo senátu v čele s Mgr. Lavrenčíkovou. 

Předsedkyně senátu poděkovala všem za účast a diskusi a v 15:30 hodin zasedání ukončila. 

 

V Pardubicích 17. 4. 2024 

 

Marta Pató, v.r. 

předsedkyně AS FF UPCE 

 

 

 

 

 

Zapsala: B. Krpatová 
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senátu poděkovala všem za účast a diskusi a ve 14:30 hodin zasedání ukončila. 

 

V Pardubicích 15. 4. 2024 

 

Marta Pató, v.r. 

předsedkyně AS FF UPCE 

 

 

 

Zapsala: B. Krpatová 
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